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Protokół nr LIV/23 

z Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego 

odbytej w dniu 10 sierpnia 2023 roku  

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński otworzył obrady 

o godzinie 1441.  

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński stwierdził,  

że w posiedzeniu uczestniczy 16 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Nieobecni Radni: Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Genowefa Milczarek. 

 

Ad. 3 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego  

na rok 2023. 

7. Informacja o pracy Zarządu. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad. 
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Ad. 4 

 

Protokół z LIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego został przyjęty  

w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Piotr Krawczyk, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest, 

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecny”                       Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Genowefa Milczarek 

 

Ad. 5 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Kazimierz Sadowski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego 

została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Piotr Krawczyk, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest, 

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecny”                       Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Genowefa Milczarek 
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Ad. 6 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na rok 2023.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Kazimierz Sadowski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Uchwała zmieniająca Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na rok 2023 została 

podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Piotr Krawczyk, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest, 

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecny”                       Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Genowefa Milczarek 

 

Ad. 7 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że na podstawie informacji udzielonej dwie sesje 

temu, termin na opinię Zarządu w sprawie złożonego projektu uchwały minął 8 sierpnia. 

Niestety, nie znalazł on tej informacji w dokumencie dotyczącym pracy Zarządu, dlatego prosi 

o udzielenie jej. Kolejno skierował pytanie dotyczące decyzji odnośnie wykorzystania środków 

pozyskanych w ramach postępowania przetargowego związanego ze środkami  

CPK przeznaczonymi na drogi. Czy ta kwestia została już uregulowana? Następnie oznajmił, 

że według informacji przekazanej przez Komisję Oświaty, do końca sierpnia pełni funkcję 

Dyrektor Muzeum Mazowsza Zachodniego. Mimo swoich starań, nie zdołał znaleźć ogłoszenia  

o konkursie na to stanowisko. Dlatego chciałby się dowiedzieć, czy taki konkurs już się odbył, 

czy też może jest jeszcze planowany? 
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Radny Pan Piotr Krawczyk złożył wniosek formalny, gdyż punkt 3, czyli przedstawienie 

porządku obrad, nie został poddany pod głosowanie. W celu zapewnienia właściwego 

przebiegu Sesji, zasugerował przegłosowanie tego punktu. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński poinformował, że w trakcie zauważył  

to uchybienie. Oznajmił, że porządek obrad jest już zmieniony więc zwrócił się z pytaniem  

do Pani Mecenas, co w takiej sytuacji, ponieważ punkt 3 będzie głosowany jako punkt 8? 

 

Radca Prawny Pani Agnieszka Piwek poinformowała, że padł wniosek formalny a więc należy 

głosować nad wnioskiem. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński w związku z niezamierzonym pominięciem 

głosowania nad porządkiem obrad, zarządził przeprowadzenie głosowania w sprawie przyjęcia 

porządku obrad. 

 

Porządek obrad został przyjęty w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Piotr Krawczyk, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest, 

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „nieobecny”                       Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Genowefa Milczarek 

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz udzielił odpowiedzi na zadane przez Radnych pytania. 

Wskazał, że w przypadku daty 8 sierpnia oraz stanowiska wobec Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad oraz Centralnego Portu Komunikacyjnego, Zarząd wystosował 

zapytania i wątpliwości do obu tych podmiotów, które zostały sformułowane przez Członków 

Komisji i Radnych. Poczyniono już pewne postępy, a szczegóły zostaną przekazane  

w późniejszym czasie. W odniesieniu do przetargu na drogi, finansowanych z oszczędności 

programu Bezpieczne Drogi od CPK, Starosta wyjaśnił, że planowane jest wykorzystanie 

pozostałych środków na drogi na terenach, gdzie wystąpiła oszczędność. Oczekuje  

się, że formalności w tej kwestii zostaną sfinalizowane w przyszłym tygodniu, a termin  



5 

 

na to jest jeszcze wystarczający, więc nie ma obaw o opóźnienia. W kontekście Dyrektora 

Muzeum Mazowsza Zachodniego, Starosta wyjaśnił, że choć konkurs na to stanowisko  

nie został przeprowadzony, istnieją pozytywne przykłady konkursów w Powiecie 

Żyrardowskim, które zakończyły się sukcesem. W szkołach odbyły się niedawno konkursy, 

spełniając wszelkie formalności. Starosta podkreślił, że wszelkie procedury będą przestrzegane 

zgodnie z prawem, wykorzystując dostępne furtki przewidziane w ustawie. Przekazał również, 

że nie ma powodu do obaw o ciągłość działalności Muzeum Mazowsza Zachodniego. 

 

Radna Pani Beata Sznajder odniosła się do poprzedniej wypowiedzi. Zwróciła uwagę  

na sytuację osoby pełniącej funkcję Dyrektora Muzeum Mazowsza Zachodniego.  

Mimo, że jest już 10 sierpnia, a kontrakt Dyrektora zbliża się ku końcowi, nadal brakuje jasnej 

informacji, czy będzie kontynuował tę rolę czy też nie. Czy istniała jakaś komunikacja z Panem 

Dyrektorem w tej sprawie? Kolejno oznajmiła, że do Rady dopiero teraz zostały wskazane 

osoby z Rady Powiatu, ale nie podano ich konkretnych nazwisk. Podkreśliła,  

że ta Rada powinna już działać od jesieni roku ubiegłego. Pominięcie tego faktu oznaczało 

długi okres bez funkcjonowania Rady. W podsumowaniu zwróciła się z prośbą o szacunek  

do człowieka, który przez wiele lat tym muzeum zarządzał bardzo dobrze, a teraz wydaje  

się, że pozostawia się go w niepewności na ostatnie 20 dni, bez pewności co do dalszych planów 

czy ewentualnych zmian.  

 

Starosta Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, iż przed przeprowadzeniem konkursu, żaden 

kandydat nie posiada pewności, czy pozostanie na stanowisku dyrektora. Wszyscy 

dotychczasowi dyrektorzy uczestniczący w konkursie nie mają możliwości wcześniejszej 

wiedzy na ten temat, ponieważ charakter konkursu polega właśnie na utrzymaniu tajemnicy  

w tym względzie. To decyzja Zarządu definiuje wynik konkursu. Należy zrozumieć,  

że taka sytuacja nie jest wyjątkowa. Przykładowo, w przypadku niektórych szkół,  

jeśli brakowało zgłoszeń do konkursu, i tak dokonywano wyboru dyrektora i instytucje działają 

dalej. Starosta podkreślił, że jak wcześniej wspomniał, nie ma żadnego zagrożenia  

dla działalności instytucji powiatowych. Procedury i zasady zostaną przestrzegane zgodnie  

z obowiązującym prawem. 
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Ad. 8 

 

Mieszkaniec Powiatu Pan Tadeusz Szymańczak przekazał istotne informacje dotyczące 

wydarzeń ostatniego okresu, które są niebezpieczne i w wielu przypadkach drastyczne. 

Zaznaczył, że miała miejsce interwencja poselska i obywatelska w miejscowości Podbuszyce, 

w gminie Wiskitki. Dotarły sygnały o nielegalnym składowisku odpadów betonowych  

i niebezpiecznych na terenie Gminy Wiskitki. Nagrano ponad godzinną relację interwencji,  

a informacje te zostały udostępnione 13 instytucjom. Wśród adresatów znaleźli  

się m.in. Minister Środowiska, Ochrony Środowiska, RDOŚ (Regionalna Dyrekcja Ochrony 

Środowiska), a także dwa razy była wizyta w Wydziale Ochrony Środowiska w Starostwie 

Powiatowym, gdzie zgłoszono bardzo niebezpieczne zdarzenie. O pomoc w tej sprawie zwrócił 

się również do Starosty Pana Krzysztofa Dziwisza, który pozytywnie odpowiedział na wniosek 

o dostęp do informacji publicznej. Pan Szymańczak zaznaczył, że postawił proste i istotne 

pytania, dotyczące wydanych decyzji o wyburzeniu nieruchomości wykupionych przez  

CPK oraz ewentualnej decyzji Starosty o składowaniu odpadów betonowych  

i niebezpiecznych. Otrzymał informacje dotyczące wyburzeń z Gminy Wiskitki, które zgadzają 

się z numerami decyzji, ale Starosta jednoznacznie zaprzeczył wydaniu decyzji w sprawie 

składowania i przetwarzania tego rodzaju materiałów. Pan Szymańczak podkreślił, że sytuacja 

związana z depresją psychiczną oraz tragicznymi informacjami narasta. Wspomniał  

o przykładzie młodego sąsiada, który miał 56 lat i zmarł. Nadmienił, że wiele razy prosił  

o pomoc prawną i psychologiczną na sesjach Rady Powiatu. Niestety, pomimo tych apeli, wiele 

zapytań pozostało bez odpowiedzi. Pan Szymańczak zaznaczył, że otrzymał odpowiedź  

od Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Płocku, która podważa istnienie składowiska. 

Zaapelował o pomoc w tej kwestii, ponieważ ma dowody potwierdzające przeciwnie. Wskazał, 

że kłamstwa powinny być karane. Kolejno oznajmił, że złożył tę informację o podejrzeniu 

popełnienia przestępstwa lub czynu zabronionego w Wydziale Ochrony Środowiska Powiatu 

Żyrardowskiego i zwraca się z prośbą o odpowiedź na jakim etapie jest postępowanie  

i czy w ogóle zostało ono wdrożone. Mieszkaniec dodał, że dwukrotnie próbował nawiązać 

kontakt z Panem Starostą, ale spotkanie nie doszło do skutku, mimo że wyraża chęć współpracy 

w istotnych sprawach dla mieszkańców, zwłaszcza Gminy Wiskitki i Powiatu Żyrardowskiego. 

Zaapelował o ustalenie terminu spotkania dla Stowarzyszenia Ochrona i Rozwój, aby omówić 

współpracę w różnych obszarach. W odpowiedzi na zapytanie Radnego dotyczącego 

udostępnienia informacji także Radnym, Pan Szymańczak zapewnił, że zgromadzi materiały, 

w tym nagranie, i przekaże je wszystkim Radnym. 
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Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński o godz. 1522 zamknął obrady  

LIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

 

               Przewodniczący 

Rady Powiatu Żyrardowskiego 

 

             Klaudiusz Stusiński 

 

Protokołowała: 

W. Majewska 


